

# 教育部國家重點領域國際合作聯盟(UAAT)與九州沖繩開放大學(KOOU)

## 社會科學與人文領域國際合作計畫構想書

### 徵件說明

本計畫為國家重點領域國際合作聯盟（以下簡稱 UAAT）所推動的社會科學與人文領域研究與人才培育計畫，由 UAAT 多所成員學校參與執行，期待經由雙邊的國際學術合作與交流，達到吸引國際優秀學者與外國學生來臺交流之目的；同時選送國內教師與學生赴國外交流，培育國內學術人才。

國立臺灣師範大學獲 UAAT 聯席會議決議擔任「九州沖繩開放大學聯盟（KOOU）社會科學與人文領域」召集學校，國立政治大學及國立中興大學則擔任共同召集學校。

本次計畫的總計畫主題為「邁向永續：人文 x 科技跨域研究 Aim for Sustainability: Interdisciplinary Research between Humanities and Technology」，底下再分為 2 個研究領域，分別是「以人文觀點出發的永續研究」及「後工業轉型下的東亞文明發展」。

計畫依目的可分成「研究計畫」、「人才培育計畫」、「綜合型計畫（同為研究計畫及人才培育計畫）」等 3 種類型，每個計畫至少要有 2 所 UAAT 成員學校參與、1 所國際合作聯盟成員學校參與，並由召集學校臺師大進行統籌規劃與整合。

計畫類型	研究計畫	人才培育計畫	綜合型計畫
參與 UAAT 校數要求	2 校 (含 ) 以上	2 校 (含 ) 以上	2 校 (含 ) 以上
執行活動類型	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Graduate exchange programs</li> <li>➤ Short-term courses</li> <li>➤ Intensive courses/workshops</li> <li>➤ Overseas research</li> <li>➤ Academic conferences/professional activities</li> <li>➤ Dual/joint degrees</li> <li>➤ Joint research</li> <li>➤ International industry-academia collaboration program</li> </ul>		

- 一、總計畫主題：「邁向永續：人文 X 科技跨域研究 Aim for Sustainability: Interdisciplinary Research between Humanities and Technology」
- 二、研究領域：「以人文觀點出發的永續研究」與「後工業轉型下的東亞文明發展」。
- 三、徵件類型：「研究計畫」、「人才培育計畫」或「綜合型計畫」。
- 四、合作的國際聯盟：九州沖繩開放大學聯盟 (KOOU)。
- 五、補助對象：UAAT 聯盟成員學校教研人員，每個計畫的 UAAT 參與校數應在 2 校(含)以上。
- 六、補助期間：計畫啟動時間應於 113 年 12 月 1 日以前，執行期間以一年為原則，必要時得執行至 114 年底。
- 七、申請時間：召集學校臺師大自 113 年 7 月 10 日起至 113 年 8 月 7 日止受理申請，請各成員學校統整校內申請資料後，於截止期限前回覆至 [chiaju@ntnu.edu.tw](mailto:chiaju@ntnu.edu.tw)；後續將經召集學校統籌規劃與

整合後提送 UAAT 聯席會議確認，再由秘書處(臺灣大學)於 113 年 9 月 20 日前送教育部審查。

八、補助金額：每個計畫以新臺幣 150 萬元為原則。

九、審查委員推薦：如有推薦審查委員，請填寫審查委員推薦表後於 113 年 7 月 29 日前寄送。

十、本案承辦人：研發處企劃組吳先生，聯絡電話(02)7749-1493，  
電子信箱：[chiaju@ntnu.edu.tw](mailto:chiaju@ntnu.edu.tw)

# **Collaboration Project for Kyushu-Okinawa Open University (KOOU) & University Academic Alliance in Taiwan (UAAT)**

## **Project Proposal in the Field of Social Sciences and Humanities**

### **Call for Proposals Description**

This project is an initiative of the University Academic Alliance in Taiwan (UAAT), focused on research and talent cultivation in the field of social sciences and humanities. Multiple member universities of UAAT are participating in this project, aiming to attract distinguished international scholars and foreign students to Taiwan through bilateral academic cooperation and exchange. Simultaneously, it aims to send domestic teachers and students abroad to foster local academic talent.

National Taiwan Normal University (NTNU) has been designated by the UAAT joint meeting to serve as the coordinating university for the "Kyushu-Okinawa Open University (KOOU) in the field of social sciences and humanities," with National Chengchi University (NCCU) and National Chung Hsing University (NCHU) serving as co- coordinating universities.

The focal theme of this project is "Aim for Sustainability: Interdisciplinary Research between Humanities and Technology," divided into two research areas: "Sustainability Research from a Humanities Perspective" and "East Asian Civilizational Development in the Post-Industrial Transformation."

Based on its objectives, the project is categorized into three types: "Research Projects," "Talent Cultivation Projects," and "Compounded Projects (Combined Research and Talent Cultivation Projects)." Each project must involve at least two UAAT member universities and one international partner university, with NTNU leading the overall planning and coordination.

Types of Projects	Research Projects	Talent Cultivation Projects	Compounded Projects
Number of Participating UAAT members Requirement	At least 2 Schools	At least 2 Schools	At least 2 Schools
Types of Activities	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Graduate exchange programs</li> <li>➤ Short-term courses</li> <li>➤ Intensive courses/workshops</li> <li>➤ Overseas research</li> <li>➤ Academic conferences/professional activities</li> <li>➤ Dual/joint degrees</li> <li>➤ Joint research</li> <li>➤ International industry-academia collaboration program</li> </ul>		

1. **Focal Theme of the Overall Project:** "Aim for Sustainability: Interdisciplinary Research between Humanities and Technology"
2. **Research Areas:** "Sustainability Research from a Humanities Perspective" and "East Asian Civilizational Development in the Post-Industrial Transformation."
3. **Types of Projects:** "Research Projects," "Talent Cultivation Projects," or "Compounded Projects."
4. **Collaborating International Alliance:** Kyushu-Okinawa Open University (KOOU).
5. **Funding Recipients:** Research and teaching personnel from UAAT member universities. Each project must involve at least two UAAT member universities.
6. **Funding Period:** Projects should commence no later than December 1, 2024, with a duration of one year, and it must be completed by the end of 2025.
7. **Application Period:** The coordinating university, NTNU, will accept applications from July 10, 2024, to August 7, 2024. Afterward, NTNU will handle the overall planning and coordination, submitting the proposals to the UAAT joint meeting for confirmation. The secretariat (National Taiwan University) will then forward them to the Ministry of Education for review by September 20, 2024.
8. **Funding Amount:** Each project is funded with a principle amount of NT\$1,500,000.

9. **Nominate review committee members:** If you wish to recommend review committee members, please complete the Reviewer Recommendation Form and send it by July 29, 2024.
10. **Contact Person:** Mr. Wu from the Planning Division, Office of Research and Development, contact number (02)7749-1493, email: chiaju@ntnu.edu.tw